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 Darłowo, dnia 27 marca 2017 roku 
 
 
BR.0002.4.2017 
 
 

Protokół Nr XXXIII/2017 
z XXXIII Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 27 marca 2017 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1200, a zakończył o godzinie 1358. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXIII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 27 marca 
2017 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Henryk Noworolnik był nieobecny.       
Radna Justyna Osses spóźniła się.  
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński –  Radca Prawny; 
Pani Marzena Fedyniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Pan Włodzimierz Błaszczak – Prezes GZUP sp. z o. o. w Krupach; 
Pan Rafał Kunysz –Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej; 
Pan Tadeusz Konieczny – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
Pan Kazimierz Grzybak – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
Pani Grażyna Marcinkowska – Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Mieszkańców Gminy 
Darłowo; 
Pan Mirosław Śpiech – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
Pan Dariusz Górniak – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
Pan Tomasz Kobielak – Interferie Legnica; 
Pan Jerzy Dziewięcki – Interferie Legnica. 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

 
(Na sesję przybyła pani radna Justyna Osses) 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 

sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
 

Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził kworum 14 

radnych i oddał głos panu wójtowi w celu wręczenia nagrody dla pana Tadeusza Koniecznego 
mieszkańca Gminy Darłowo.  

 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powitał wszystkich obecnych na 

dzisiejszej sesji i poprosił pana Tadeusza Koniecznego mieszkańca Gminy Darłowo. Pan 
Wójt powiedział, że pan Tadeusz Konieczny jest bardzo ważną, a nawet historyczną 
osobowością naszej gminy. Pan Tadeusz oprócz tego, że jest wspaniałym rzeźbiarzem, 
artystą, który ma swoje muzeum rzeczy pamiątkowych gminy, spośród których możemy 
zobaczyć rzeczy                          z dawnych czasów. Są to przedmioty użytku domowego a 
także rzeczy artystyczne. Oprócz tego pan Tadeusz Konieczny jest także wspaniałym 
sportowcem. W dniu 10 marca 2017 roku w Postominie odbyła się Gala Sportu organizowana 
przez Dziennik Bałtycki pana Tomasza Turczyna, który tę galę prowadził i pan Tadeusz 
Koniczny niestety nie mógł w niej uczestniczyć, ale uzyskał gratulacje. Pan wójt w dniu 
dzisiejszym przekazał panu Tadeuszowi Koniecznemu gratulacje, dyplom i nagrodę dla 
Najlepszego Sportowca Seniora. Pan wójt pogratulował panu Tadeuszowi Koniecznemu w 
imieniu własnym ale i także Dziennika Bałtyckiego ilości zdobytych głosów i wyraził radość, 
że są takie osobowości  w naszej gminie. Pan wójt powiedział, że chciałby, żeby pan Tadeusz 
Konieczny dalej kultywował swoje pasje i żebyśmy mogli tutaj się nimi cieszyć. Chodzi o 
pasje nie tylko sportowe, ale i także przede wszystkim te artystyczne. Pan wójt powiedział, że 
te piękne rzeźby są bardzo często nagrodami w konkursach gminy. Są one autorstwa pana 
Tadeusza Koniecznego.  

 
Na sali obrad rozległy się serdeczne oklaski.  

 
Pan wójt pogratulował panu Tadeuszowi Koniecznemu w imieniu pana Tomasza Turczyna. 

 
Na sali obrad ponownie rozległy się serdeczne oklaski.  

 
 
 
 

Ad.1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.   
 
/ Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
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Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że przed planowaną sesją na podstawie art. 20 
ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy 
Darłowo dwa wniosek o wprowadzenie do porządku obrad kolejnego projektu uchwały: 
 
1) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 
Darłowo. Druk Nr 19//2017XXXIII 
 
/wniosek Wójta o wprowadzenie uchwały do porządku obrad stanowi załączniki nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś inne wnioski do porządku obrad dzisiejszej 
sesji? 
 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnych projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie nieruchomości przez Gminę Darłowo Druk Nr 19/2017XXXIII było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Porządek obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
 
1. Sprawy organizacyjne: 
1.1. Otwarcie obrad. 
1.2. Stwierdzenie kworum. 
1.3. Ustalenie porządku obrad.  
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 15 lutego 2017 roku z XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 6 marca 2017 roku z XXXII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem aktualnej 

sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXI sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 

między sesjami.                              
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 15 lutego 2017 r. w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko 
grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020. Druk Nr 1/2017XXXIII 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej. Druk Nr 2/2017XXXIII 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok.                                         
Druk Nr 3/2017XXXIII 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok”.                                              
Druk Nr 4/2017XXXIII 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas 
pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem tych szkół. Druk Nr 5/2017XXXIII 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2017XXXIII 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 
2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.. Druk Nr 7/2017XXXIII 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z 
budżetu Gminy Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania.                               
Druk Nr 8/2017XXXIII 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej                                          
w miejscowości Rusko, Gmina Darłowo. Druk Nr 9/2017XXXIII 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                          
Druk Nr 10/2017XXXIII 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                              
Druk Nr 11/2017XXXIII 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                         
Druk Nr 12/2017XXXIII 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo                   
z dnia 27 kwietnia 2015 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
(dotyczy działki nr 157/1 w obrębie Nowy Jarosław). Druk Nr 13/2017XXXIII 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 
Powiatu Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 293 
w obrębie Cisowo). Druk Nr 14/2017XXXIII 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 15 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. Druk Nr 15/2017XXXIII 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. Druk Nr 16/2017XXXIII 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok.                    
Druk Nr 17/2017XXXIII 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo.  Druk Nr 18/2017XXXIII 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
przez Gminę Darłowo.  Druk Nr 19/2017XXXIII 

28. Wolne wnioski. 
29. Zamknięcie obrad.  
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami dzisiejszej sesji było:  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty ze zmianami. 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 15 lutego 2017 roku z XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 1.5. 
Przyjęcie protokołu z dnia 6 marca 2017 roku z XXXII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo na wstępie przywitał wszystkich 
obecnych.  
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie miedzy sesjami.  

 
Pan wójt powiedział, że dużo działo się miedzy tymi sesjami od 15 lutego. Jedną z 

takich ważniejszych spraw było spotkanie wszystkich wójtów, burmistrzów oraz starosty w 
sprawie powrotu szynobusa na okres letni. Pan wójt powiedział, że myśli, że dojdzie to do 
skutku. Jutro w tej sprawie odbędzie się kolejne spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich 
w obecności pana Marszałka Województwa.  

 
W okresie między sesjami pan wójt odbył szereg różnych spotkań. Na przykład 

uczestniczył w spotkaniu ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego, a także z 
przedstawicielami Kuratorium Oświaty w sprawie reformy szkolnictwa. Takie spotkanie 
odbyło się pod koniec lutego w Darłowie, natomiast 17 marca odbyło się w Zespole Szkół Nr 
3 w Sławnie. Pan wójt powiedział, że ta reforma oświaty jest nowa nie tylko dla nas jako dla 
organu prowadzącego ale także dla kuratorium, które uzyskało nowe ważniejsze 
upoważnienia. Pan wójt powiedział, że niestety ta reforma nie do końca jest przemyślana 
ponieważ pracownicy kuratorium nie do końca potrafili odpowiedzieć na pytania organów 
prowadzących szkoły. Pan wójt powiedział, że myśli, że w trakcie realizacji tych zmian 
wszystko jakoś się ułoży.  

 
W dniu 3 marca odbyło się szkolenie w Banku Spółdzielczym z Sołtysami na temat 

pozyskiwania środków na realizację inwestycji. Bardzo fajne szkolenie. Pan wójt powiedział, 
że ma nadzieję, że tych szkoleń będzie więcej. Pan wójt powiedział, że naszą rolą będzie 
większe zmotywowanie radnych i sołtysów do wzięcia udziału w tych szkoleniach. Szkolenia 
te są na bardzo wysokim poziomie. Dobra opinia o tym szkoleniu pozwoli na to, że kolejne 
szkolenia będą się cieszyć większą liczbą uczestników.  
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W dniu 10 marca pan wójt Radosław Gałażewski wraz z panem Włodzimierzem 
Błaszczakiem  Prezesem Spółki GZUP w Krupach oraz panią Izabelą Sielską Kierownikiem 
Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa byli w Ustce na 
zaproszenie Wójta Gminy Sławno odnośnie systemu segregacji śmieci. System segregacji 
śmieci w Ustce jest wagowy, czyli jest bardzo mocno ewidencjonowany. Pan wójt 
powiedział, że nie do końca na terenach wiejskich ten system by się sprawdził. Pan wójt 
powiedział, że myśli, że tu Gmina Darłowo w jakiś sposób zamyka ten system 
zagospodarowania śmieci prawidłowo, że te śmieci zbieramy w tej opłacie, którą mieszkańcy 
opłacają i na dzień dzisiejszy nie musimy podwyższać tej opłaty. Jedyne co musimy zrobić, to 
zwiększyć ilość śmieci segregowanych. Brakuje nam makulatury. Teraz jest prowadzony 
konkurs w szkołach           i na jesień lub w lato będzie także ogłoszony konkurs dla 
mieszkańców, gdzie za określoną ilość makulatury po prostu będziemy dawali drzewko. 
Jeszcze nie wiemy, czy to będą drzewka owocowe, czy ozdobne. Pan wójt powiedział, że 
myśli, że zarówno jedne jak i drugie znajdą swoje miejsce.  

 
W dniu 23 lutego było podpisanie aktu notarialnego w Urzędzie Marszałkowskim                      

w Szczecinie na przejęcie drogi w Starym Jarosławiu. To już mamy za sobą. Ten odcinek 70 
metrów drogi jest już gminny.  

 
W dniu 16 marca odbyło się spotkanie w Komendzie Powiatowej Policji w Sławnie                    

w sprawie nowej siedziby Komendy Powiatowej. Pan wójt powiedział, że tutaj była bardzo 
duża dyskusja bo nowa Komenda Powiatowa ma być budowana ze środków rządowych 
aczkolwiek pewne są sugestie żeby samorządy sfinansowały projekt tej komendy. Pan wójt 
powiedział, że ta sprawa będzie jeszcze też analizowana przez radnych. Pan wójt powiedział, 
że osobiście był przeciwny temu, ponieważ okazuje się, że są środki na ten program w dotacji 
rządowej więc nie widzi tu potrzeby żeby samorządy musiały go dodatkowo finansować.  

 
W dniu 23 marca bieżącego roku było podpisanie umowy na budowę szlaków 

kajakowych na rzece Wieprzy i Grabowej. Taka przystań będzie w Jeżycach i w 
Kowalewicach będzie budowana w najbliższej przyszłości.  

 
W dniu 24 marca odbyło się spotkanie w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska na temat możliwości zakupu śmieciarki dla gminnej spółki. Pan wójt powiedział, 
że myśli, że Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska jakieś rozwiązanie w najbliższym 
czasie da.  

 
Oczywiście odbyło się także Walne Zebranie Spółki Wodnej, w którym pan wójt 

uczestniczył. Spółka Wodna złożyła już wniosek o dofinansowanie.  
Odbył się również Turniej Wiedzy Pożarniczej. W tym miesiącu odbywały się także 

zebrania Ochotniczych Straży Pożarnych. 
 
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił również kondycję finansową 
Gminy Darłowo.  
Sytuacja finansowa Gminy Darłowo na dzień dzisiejszy przedstawia się następująco: 
Na rachunku podstawowym mamy 3 743 682,09 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych 
dniach to jest kwota 1 240 120,18 zł. Na to się składają: rachunki do zapłaty 174 718,67 zł, 
środki dla szkół na wynagrodzenia 125 000,00 zł, raty pożyczek i kredytów 384 852,00 zł, 
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wynagrodzenia pracowników Urzędu Gminy 339 549,51 zł, oraz środki przekazane dla 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 216 000,00 zł. 
 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/  
Na tym punkt zakończono.  
Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady 
Gminy w okresie między sesjami.  

Pan wójt powiedział, że 15 lutego była sesja zwyczajna i 6 marca nadzwyczajna i 
łącznie zostało podjętych 21 uchwał. W stosunku do jednej uchwały organ nadzoru wszczął 
postępowanie nadzorcze. Uchwała ta dotyczy uchwalenia wieloletniego programu 
zagospodarowania zasobem mieszkaniowym na lata 2017 – 2021 i te uchwałę na dzisiejszej 
sesji będziemy uchwalać już poprawną. Pozostałe uchwały zostały przekazane do realizacji. 

 
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 8 i nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów zgłoszone na XXXI Sesji Rady 
Gminy Darłowo oraz w okresie między sesjami.  
Pan wójt powiedział, że w okresie między sesjami radni i sołtysi złożyli 8 interpelacji i 9 
wniosków. Na wszystkie wnioski i interpelacje zostały udzielone odpowiedzi.  
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tym punkcie?  
 
W tym punkcie głos zabrali: 
Pani Grażyna Marcinkowska Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Mieszkańców Gminy 
Darłowo zwróciła się do radnych i wójta mówiąc, że jest tutaj tylko dlatego, żeby 
przypomnieć o tym, że wiatraki, które są postawione w naszej gminie stoją po prostu 
nielegalnie. Mówczyni powiedziała, że państwo radni będą dzisiaj głosować nad uchwałą 
dotyczącą skarg obywateli tej gminy oraz Stowarzyszenia. Mówczyni powiedziała, że 
chciałaby żeby jeszcze raz się nad tym zastanowić, czy to jest prawidłowo. Mówczyni 
powiedziała, że uchwały w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego wszystkie przez 
sąd są uchylane. Mówczyni powiedziała, że pan prawnik sobie zdaje z tego sprawę i pan wójt. 
Mówczyni powiedziała, że jest to tylko odsunięcie w czasie. Pani Grażyna Marcinkowska 
jeszcze raz dlatego prosiła radnych, żeby nie było tak, że po prostu są nieświadomi tego i nic 
nie wiedzą. Mówczyni powiedziała, że właśnie dlatego tutaj dzisiaj jest żeby o tym 
przypomnieć, żeby później tutaj nie było takich tłumaczeń, że radni powiedzą, że o tym nie 
wiedzieli. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że tamta rada też nie wiedziała i robiła to 
samo. Mówczyni powiedziała, że druga rada też i żadnych zmian nie widzi. Poza tym 
mówczyni powiedziała, że chciałaby tu przypomnieć o poprzedniej sesji jaka się odbyła. Pani 
Grażyna Marcinkowska powiedziała, że na jej pytanie nie odpowiedział ani pan 
przewodniczący ani pan radny Wiesław Moskwa, który zajął głos. Mówczyni powiedziała, że 
po prostu źle się czuła na ten monolog pana wójta i pana radnego Moskwy, który jej zdaniem 
zachował się bardzo niegrzecznie. Mówczyni powiedziała, że nie takich radnych sobie 
życzymy i nie takich radnych sobie wybieramy. Mówczyni powiedziała, że jeżeli pan 
Moskwa jest tutaj, to jest pan z wyboru mieszkańców i powinien pan grzecznie się odnosić a 
nie w ten sposób do mieszkańca tej gminy tak jak do mnie. Mówczyni powiedziała, że czuje 
się bardzo mocno urażona z tego powodu. „Sam pan kandydował na radnego więc musi pan 
sobie zdawać sprawę z tego, co na panu ciąży, że powinien pan odpowiedzieć na pytanie a nie 
oskarżać mnie. Ja niczego złego nie zrobiłam.” Mówczyni powiedziała, że to tutaj jest 
nieprawidłowe działanie rady, poprzedniego pana wójta, obecnego pana wójta, obchodzenie 
prawa, udawanie, że nic się nie dzieje, a jednak się dzieje. Pani Grażyna Marcinkowska 
powiedziała, że jeżeli w sądzie na pewno zapadnie taki wyrok, że te uchwały będą wyrzucone 
do kosza, to nie wie, czy po władzy spływa to jak po kaczce, czy w ogóle sobie nie zdają z 
tego sprawy? „Przecież to jest śmieszne wszystko to co się dzieje. Udajemy, odpychamy to od 
siebie.” Mówczyni powiedziała, że jako stowarzyszenie postarają się, żeby odpowiedzialność 
pomimo wszystko była personalna. Pan wójt nie może straszyć tutaj mieszkańców, że będą 
odszkodowania płacone, że gmina zbankrutuje. Pani Marcinkowska powiedziała, że lepiej 
żeby ta gmina jeżeli działa nieprawidłowo to niech lepiej zbankrutuje. Będzie lepiej. Chwilkę 
będzie ciężej ale później będzie prawidłowo i dobrze, a nie będzie się tak działo. Mówczyni 
powiedziała, żeby nie udawać, że nic się nie dzieje, bo dzieje się bardzo dużo i będzie się 
działo. Pani Grażyna zapowiedziała, że będzie się działo bo nikt już tego nie odpuści. Pani 
Grażyna Marcinkowska powiedziała, że będzie patrzeć jak będą się czuli wszyscy jeżeli będą 
zapadały wyroki sądów. Mówczyni powiedziała, że nie wszystko od razu mogą objąć 
ponieważ to jest ogrom pracy, bardzo dużo z tymi wiatrakami, bo są one tak zagmatwane, tak 
poukrywane i są tak ogromne nieprawidłowości, że trzeba tego poszukać i dużo czasu trzeba 
na to poświęcić. „To nie są proste rzeczy. Prawnicy potrzebują bardzo dużo pieniędzy, żeby 
im płacić. Musimy to robić sami, wiec dość długo to trwa, ale skończy się na pewno i 
odniesiemy sukces. Zobaczymy jak wtedy będziecie się patrzeć i kto będzie się tłumaczyć.” 
Mówczyni powiedziała, że wyobraża sobie, że rada powie, że nic nie wiedziała, ale niestety to 
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nie wójt, bo to rada wszystko zatwierdza. Mówczyni powiedziała, że dzisiaj rada będzie 
rozpatrywać te skargi na usunięcie naruszenia prawa. Ciekawa jest czy ktoś z radnych 
dokładnie to przeczytał, czy ktoś tą uchwałę dokładnie przeczytał w sprawie planu 
zagospodarowania i ile ona ma wad. Mówczyni powiedziała, że to są wady i ona traci moc z 
mocy prawa i jest wyrzucana do kosza. Pani Grażyna powiedziała, że to z mocy prawa, a nie 
dlatego, że jej się to nie podoba. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że każda uchwała 
ma jednakową wadę prawną i to bardzo poważną. „A tutaj bez zastanowienia wszyscy, bo 
gmina będzie płacić”. Będą personalnie osoby odpowiadać za to, co się dzieje.  
 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział, że nie wie czym pani Grażyna Marcinkowska 
została urażona na ostatniej sesji, bo sobie nie przypomina żeby panią Grażynę uraził jakimiś 
słowami niekompetentnymi. Pan radny powiedział, że to czy czyta zawiadomienie o sesji czy 
nie, to jest jego prywatna sprawa, bo on się przygotowuje do sesji. Pan Radny Wiesław 
Moskwa powiedział, że nikt więcej nie zarzuca mu zastrzeżeń tylko pani Grażyna 
Marcinkowska. Pan radny powiedział, że pierwszy raz się zdarzyło, żeby ktoś przychodził 
tutaj na sale i powiedział, że radny nie jest przygotowany do sesji. Tego pni nie wie i nigdy 
nie będzie wiedziała, czy radny jest przygotowany czy nie jest przygotowany i czy on głosuje 
źle czy dobrze, bo on to robi według własnego sumienia. Pan radny powiedział, że to czy te 
wyroki są prawidłowe, czy nieprawidłowe to na tym nie musi się znać bo nie jest żadnym 
mecenasem ani sędzią. Pan radny powiedział, że od tego mamy tutaj radcę prawnego i mamy 
tu spotkania komisji. Pan radny powiedział, że pani na żadną komisję nie przychodzi i nie 
rozmawia z radnymi, tylko tu przychodzi na sesje i swoje żale wyrzuca. Pan radny 
powiedział, żeby pani Grażyna go nie obrażała tutaj w tej chwili, że on obraził ją jakimś 
słowem, bo powiedział tylko to co robi i nic więcej. Pan radny powiedział, że pani Grażyna 
przychodzi sobie sama i pani sama sobie rzeczy tylko tutaj ogłasza i nikt więcej nie 
przychodzi mu tutaj zwracać uwagi tylko pani i jeszcze imiennie z imienia i nazwiska 
wymienia jego nazwisko mówiąc, że panią uraził. Pan radny zapytał czym panią Grażynę 
uraził, bo nie przypomina sobie, żeby ją uraził. Pan Wiesław Moskwa powiedział, że zna 
panią Grażynę wiele lat, że przychodził do niej na podwórko i bawił się z jej synem, ale teraz 
to on może się czuć urażony, że pani ma jakieś do niego pretensje. Pan radny Wiesław 
Moskwa powiedział, że wybrali go mieszkańcy z jego okręgu wyborczego i oni będą go z 
tego rozliczać a nie pani.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że odnosząc się do wypowiedzi radnego 
Wiesława Moskwy powiedziała, że nie powiedziała, że pan radny ją obraził, tylko, że pan się 
niegrzecznie zachował. Mówczyni powiedziała, że trzeba słuchać to co mówi. Następnie pani 
Grażyna Marcinkowska powiedziała, że możemy odtworzyć pana radnego wypowiedź 
ponieważ na pewno się nagrywa. Mówczyni prosiła, aby na następna sesję przygotować 
wypowiedź pana radego Moskwy i mu odtworzyć, że niegrzecznie się zachował i nie 
odpowiedział na żadne pytanie, tylko oskarżał mnie. Mówczyni powiedziała, że nie jest tu 
prywatnie i tak samo pana radny nie jest tu prywatnie. Mówczyni powiedziała, że jest tu jako 
Przewodnicząca Stowarzyszenia, jako przedstawiciel a pan Wiesław Moskwa jest jako radny. 
Mówczyni powiedziała, że pana radnego grzecznie się pytała a pan radny jej odpowiedział, co 
ona robi i czym zawiniła. Mówczyni powiedziała, że nie siedzi na pana radnego miejscu i pan 
radny powinien jej grzecznie odpowiedzieć na pytanie, które zadała. A pan radny nie 
odpowiedział. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że w takim razie jeżeli się nie 
nagrało to wobec tego przyniesie nagranie i pokaże. Mówczyni powiedziała, że pan 
przewodniczący jej nie odpowiedział, radny także nie, natomiast wójt wygłosił długie 
przemówienie na temat tego o czym mówiła. Tak to się odbyło. Mówczyni powiedziała, że 
pan Moskwa niegrzecznie się zachował do niej jako do obywatela, do mieszkańca gminy a 
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tym bardziej do przewodniczącego stowarzyszenia. Pani Marcinkowska powiedziała, że pan 
wójt nie chce z nią rozmawiać chociaż nie jest prywatną osobą i powinien rozmawiać. 
Mówczyni powiedziała, że pan wójt powiedział, że ma przyjść do niego nie jako prezes 
stowarzyszenia tylko jako petent w godzinach jego przyjęcia. Mówczyni mówiła, że też to 
zapamiętała. Mówczyni powiedziała, że pan wójt jest dla wszystkich obywateli i nie czas tu 
na obrażanie się. Nie należałoby się obrażać tylko należałoby się umówić ze stowarzyszeniem 
i porozmawiać. „My już po prostu straciliśmy w ogóle nadzieję na rozmowę. Nie jestem tutaj 
żeby uświadamiać radnych.” Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że jest tutaj i mówi, 
że są olbrzymie nieprawidłowości, toczą się postępowania karne, toczą się postępowania 
prokuratorskie, toczą się postępowania administracyjne. Jest to przewlekłe ale toczy się. 
Mówczyni powiedziała, że nie będzie już więcej tłumaczyć, ale będzie przychodzić na sesję i 
będzie słuchać tego co radni uchwalają i będzie mówić, że źle się dzieje.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jak będą 
wyroki sądowe, to na pewno będziemy się do nich stosować.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że do tej pory …  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że musi wyjaśnić tę sprawę 
odnośnie przyjęć przez niego mieszkańców, sołtysów i radnych. Pan wójt powiedział, że 
rzeczywiście się tak stało, że nie przyjął pani Grażyny Marcinkowskiej ponieważ miał po 
prostu inne spotkanie i wychodził. Pan wójt powiedział, że jest sam, nie ma zastępcy i sądzi, 
że nie ma tu wśród sołtysów i radnych osób, które jeżeliby się z nim umówiły, to się z nim nie 
spotkały. Pan wójt powiedział do pani Grażyny Marcinkowskiej, że pani zdanie odnośnie 
uchwał powinno być przedstawione na komisji. Pan wójt powiedział, że to pani nie 
przychodzi na komisje, gdzie jest czas i termin na rozmowy. Pan wójt powiedział, że pani 
Grażyna Marcinkowska nie musi się z nim spotykać bo może się spotkać z nim i z radnymi na 
komisjach. Na komisjach dyskutowane są określone uchwały i tam są procedowane pod 
względem formalnym. Pan wójt powiedział, że jeżeli są jakieś wątpliwości prawne, to 
korzystamy z pomocy radcy prawnego. Pan wójt powiedział, że tu nie widzi problemów i jest 
mu przykro, że pani tak uważa, że wszyscy są tu dla pani niedobrzy, a pani jest tylko osobą 
bardzo miłą i grzeczną. Pan wójt powiedział, że uważa i ma troszeczkę inne zdanie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że pan wójt ma prawo mieć inne zdanie.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ma.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że pan wójt ma prawo do tego ale niejako 
urzędnik sprawujący stanowisko wójta. My nie rozmawiamy tutaj o sołtysach, których pan 
przyjmuje. Niech się pan tak nie tłumaczy. Mówczyni powiedziała, że to jest śmieszne dla 
niej, bo była rozmowa w tej chwili o prezesie stowarzyszenia a nie o sołtysach których pan 
przyjmuje. Mówczyni powiedziała, że nie ma wątpliwości, że pan wszystkich przyjmuje.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przyjmuje wszystkich                         
i mieszkańców i prezesów innych stowarzyszeń. W dzień interesanta może pani przyjść.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała: „No właśnie chciałam żeby pan wójt to 
powiedział”. Mówczyni podziękowała. 
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Proszę bardzo.” 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
 
Nikt głosu więcej nie zabrał. Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad. 8.  
Czas dla samorządu. 
 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie.        
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki 
szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku 
życia na lata 2017-2020. Druk Nr 1/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 
roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców 
Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ta uchwała wynika z tego, że chcemy dla osób, 
które są powyżej 65 roku życia zastosować szczepionki przeciwko grypie. Uchwała także 
budzi wiele wątpliwości także wśród radnych i dyskutujemy nad tym także na komisjach. Pan 
wójt powiedział, że gmina chce zastosować lepsze szczepionki, szczepionki czterowalentne. 
Pan wójt powiedział, ze ma nadzieję, ze ten program spowoduje że ilość osób, które zostaną 
zaszczepione będzie po prostu mniej trafiała do lekarzy z powodu powikłań pogrypowych. 
Ten program chcemy już zastosować od września tego roku. Także zmiana tej uchwały 
wynika                     z ceny jednostkowej szczepionki aczkolwiek koszt ogólny sienie zmieni 
bo zdajemy sobie sprawę, że ilość osób, która była do osiągnięcia zmniejszy się, bo nie 
ukrywa, że nie ma dużego zainteresowania tu ze strony mieszkańców. Pan wójt powiedział, 
że jest zainteresowanie ze strony mieszkańców, ale mniejsze. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 
2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców 
Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 
2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców 
Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że tradycyjnie jest wrogiem szczepionych jako 
takich i byłby za tym, żeby to nie urzędnicy o tym decydowali tylko lekarze. Pan radny 
powiedział, że zbliża się do tego wieku i ma prawo zagłosować przeciw tej szczepionce.  
 
Pan radny Waldemar Bonk powiedział, że myśli, że kolega trochę przesadził, bo wybór 
każdy z mieszkańców po 65 roku życia ma i to nie urzędnik narzuca mu obowiązek 
szczepienia, tyko może sam zdecydować. Natomiast radni stwarzają możliwość i obniżają 
koszty funkcjonowania tego.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
 
Nikt głosu więcej w dyskusji nie zabrał.  
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 
Rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki 
szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia 
na lata 2017-2020:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
2 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 Rady Gminy Darłowo                    
z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień 
ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 
2017-2020. 
/Uchwała Nr XXXIII.291.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały nr XXXI.270.2017 rady 
Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych 
przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb                     
w zakresie pomocy społecznej. Druk Nr 2/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie                             
z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie pomocy społecznej stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała brzmi, że przyjmuje się sprawozdanie 
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Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie z działalności za 2016 rok w zakresie 
pomocy społecznej, który stanowi załącznik do uchwały. Ta uchwała była przedstawiana na 
komisjach dosyć szczegółowo przez panią Kierownik GOPS w Darłowie. Jeżeli są jakieś 
pytania to prosi panią Kierownik o udzielenie odpowiedzi.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowie                             z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie pomocy społecznej 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie z 
działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie pomocy społecznej stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Michał Górski powiedział, do pani Marzeny Fedyniak Kierownik Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, że w wykazie potrzeb w punkcie drugim jest 
zwiększenie środków na zatrudnienie specjalistycznej kadry. Pan radny zapytał jaka 
specjalizacja wchodzi w grę? Oraz jaka ilość osób szacunkowo?  
 
Pani Marzena Fedyniak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
odpowiedziała, że tutaj mieli na myśli wprawdzie również pozyskanie środków zewnętrznych 
tak jak w tej chwili oczekują na rozstrzygnięcie trzech projektów, które są w ministerstwie              
a jeden u wojewody. Te środki dodatkowe pozwoliłyby na zatrudnienie dodatkowej kadry, na 
przykład psychologa klinicznego, ponieważ są takie przypadki, że ci specjaliści są gdzieś 
dalej, nie tutaj blisko na terenie Darłowa. Mamy przypadki, gdzie chcielibyśmy z takiego 
poradnictwa skorzystać z opinii takich osób, a także zrealizować niektóre takie działania na 
rzecz naszych mieszkańców. A wzorem lat ubiegłych kiedy takie projekty były realizowane 
na przykład                     w 2012 i 2014 roku, to wiemy, że cieszyły się bardzo dużym 
zainteresowaniem mieszkańców i dzieci. Tutaj myśleliśmy o tym, że jakby się nam udało, to 
byłoby fajnie jeszcze dodatkowe uzyskać wsparcie.  
 
Pan radny Michał Górski podziękował za odpowiedź.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podsumowując powiedział, 
że chodzi tutaj o tymczasowe zatrudnienie specjalisty na czas realizacji jakiegoś projektu.  
 
Pani Marzena Fedyniak Kierownik GOPS w Darłowie odpowiedziała, że tak. Na chwilę 
obecną mamy zatrudnionych trzech specjalistów w tym Radce prawnego, terapeutę 
rodzinnego a także konsultanta do spraw rodzin.   
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
 
Nikt głosu więcej w dyskusji nie zabrał.  
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Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem 
potrzeb                     w zakresie pomocy społecznej:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej. 
/Uchwała Nr XXXIII.292.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Sprawozdania Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie z działalności w 2016 r. wraz ze wskazaniem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok. 
Druk Nr 3/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                                               
i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała także była prezentowana dokładnie na 
komisji rady gminy. Jest to dokładne sprawozdanie z działań, które zostały podjęte w ramach 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień dla Gminy Darłowo za rok 
2016. Dokładnie w tym sprawozdaniu są opisane działania, środki jakie zostały na to 
przeznaczone i ich rozliczenie. Co pozytywnego udało się z tego programu zrobić i jak 
działano w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom. Na pytania pani Kierownik GOPS może 
odpowiedzieć. Pan wójt powiedział, że na ten program w tamtym roku przeznaczyliśmy 
325 000 zł i to jest z tych opłat, które zostały uzyskane z pozwoleń alkoholowych.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                                               
i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                                               
i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu/ 
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Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                                               
i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu/ 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy 
Darłowo za 2016 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok.  
/Uchwała Nr XXXIII.293.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Darłowo za 2016 rok stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok”.  
Druk Nr 4/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok” stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że co roku do końca marca zobowiązani jesteśmy jako 
samorząd do podjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz programu 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Darłowo. Do tego zobowiązuje ustawa 
o ochronie zwierząt. Po osiągnięciu pozytywnej opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii, 
Zarządców Obwodów Łowieckich i organizacji społecznych, które działają na naszym terenie 
dotyczących zwierząt bezdomnych uchwalamy ten program. Pan wójt przypomniał, że na ten 
program przeznaczamy kwotę 40 000,00 zł (czterdziestu tysięcy złotych). Program mówi o 
tym jak gmina przeznacza środki na ograniczenie bezdomności zwierząt i tu zapewniamy 
bezdomnym zwierzętom miejsce w schronisku, opiekę nad wolnożyjącymi kotami, 
odławianiem zwierząt, sterylizację, kastrację zwierząt w schroniskach, poszukiwaniem 
właścicieli dla tych zwierząt. Mamy program adopcyjny, który realizujemy. Także 
wskazujemy gospodarstwo rolne, gdzie zwierzęta też mogą być dostarczone. Jest też 
całodobowa opieka weterynaryjna w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt.  
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok” stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok”  stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Waldemar Bonk zapytał czy udało się rzeczywiście się gdzieś te psy komuś 
przekazać? Czy ta adopcja się udała? Czy są ludzie, którzy korzystają z tego? 
 
Pan wójt odpowiedział, że program adopcyjny cieszył się bardzo dużym powodzeniem u nas 
w gminie. Poprzez facebooka i poprzez stronę gminy ogłaszamy adopcję. Także przychylny 
nam jest Dziennik Sławieński, który także umieszcza takie ogłoszenia. Około 20 psów zostało  
tym roku adoptowanych i te psy już się nie wałęsają po ulicach i po wioskach nie musimy ich 
dawać do schroniska, gdzie płacimy za o znaczne pieniądze. Programy adopcyjne są dosyć 
atrakcyjne dla nowych właścicieli bo oprócz tego, że zapewniamy pierwszy taki zabieg, to co 
właściciel sobie życzy, czy to sterylizację czy kastrację, także szczepienia, taką pierwszą 
wyprawkę i dzięki nam nowi właściciele mają nowych przyjaciół w domu a zwierzęta są za to 
bardzo wdzięczne.  
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Darłowo na 2017 rok”: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok”. 
/Uchwała Nr XXXIII.294.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo na 2017 rok”  stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 13.  
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Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas 
pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla 
kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół. Druk Nr 5/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych 
szkół stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że jak to było już wspominane na komisjach ta 
uchwała jest troszeczkę nad wyraz ponieważ u nas takich sytuacji nie ma, ale na podstawie 
nowej ustawy Prawo Oświatowe jesteśmy zobowiązani do podjęcia takiej uchwały. Jest to 
jakby taki regulamin rekrutacyjny uczniów spoza obwodu, czyli tych uczniów, którzy nie 
mogą chodzić do tej szkoły obwodowej. Czyli określamy kategorie jakimi powinien się 
kierować dyrektor przyjmując ucznia w przypadku jeżeli ma wole miejsce jedno do pierwszej 
klasy lub dwa, a chętnych jest na przykład czterech, więc na podstawie tych punktów określa 
osoby, które powinny być przyjęte żeby ten obowiązek mogły w tej szkole prowadzić. Pan 
wójt powiedział, że użył słowa „nad wyraz” ponieważ u nas takie sytuacje nie występują i  nie 
ma tylu dzieci spoza obwodu, które musiały by być rekrutowane na podstawie tych uchwał, 
wiec tu nie ma takiej potrzeby, ale jesteśmy zobowiązani taką uchwałę i taki regulamin po 
prostu stosować.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodem tych szkół stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodem tych szkół stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia kryteriów postępowania 
rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas 
pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla 
kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół. 
/Uchwała Nr XXXIII.295.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia kryteriów postępowania 
rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo dla 
kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała jest bardzo podobna do poprzedniej. Nie 
dotyczy już szkoły tylko oddziałów przedszkolnych i tu są wytyczne jakimi organ 
prowadzący powinien się kierować w celu przyjęcia dzieci spoza obwodu i ustanowienia 
pierwszeństwa wśród tych dzieci. Ta uchwała także była omawiana na komisjach. Pan wójt 
powiedział, że takie sytuacje u nas nie występują.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Darłowo stanowi załącznik  nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia kryteriów rekrutacji 
stosowanych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych                    
w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.296.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 
1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. Druk Nr 7/2017XXXIIII 
/projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  
stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że zmienia się szkolnictwo. Nie będzie już gimnazjów. 
O tym już dyskutowaliśmy wielokrotnie. Powstają szkoły podstawowe i taki projekt uchwały 
wstępny intencyjny przyjęliśmy w dniu 15 lutego, który został w celu zaopiniowania wysłany 
do Kuratorium oświaty i ta opinia jest pozytywna. Pan wójt ze swojego punktu 
ekonomicznego uważa, że gmina straci. Pan wójt powiedział, że nie podchodzi do tego 
merytorycznie tylko ekonomicznie. Jedna klasa bo obecnie mamy sześć klas podstawówki i 
trzy klasy gimnazjum, więc mamy dziewięć klas, a jeżeli będą ośmioletnie podstawówki we 
wszystkich szkołach będzie jedna klasa mniej po reformie, wiec ilość dzieci w gminie będzie 
około stu mniej, za co dostajemy obecnie środki. Te środki przestaną wpływać jako 
subwencja a koszty utrzymania szkół pozostaną na tym samym poziomie tak jak i dowóz też 
pozostanie na tym samym poziomie. Z punktu widzenia ekonomicznego pan wójt uważa, że 
to jest negatywne, aczkolwiek wie, że są plusy. Z punktu merytorycznego mieszkańcy nie 
oceniają tej reformy jako negatywnej.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r.  stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r. stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że w dniu 15 lutego głosował przeciwko tej 
uchwale i w dniu dzisiejszym pozwoli sobie wstrzymać się od głosowania. Pan radny 
powiedział, że pan wójt był łaskaw twierdzić, że niebyło żadnych konsultacji w tej sprawie i 
myśli, że i tak zrobiona jest ta reforma pod publikę.  
  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
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Nikt głosu więcej w dyskusji nie zabrał.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na 
okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
3 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 
1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.. 
/Uchwała Nr XXXIII.297.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 
września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z 
budżetu Gminy Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 
rozliczania. Druk Nr 8/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy Darłowo, trybu 
postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że odbyło się zebranie założycielskie spółki 16 
października 2016 roku. Obecnie Spółka Wodna Gminy Darłowo już jest zarejestrowana i 
dołączają się nowi członkowie. Jest uchwała o składkach. Także jest napisany projekt działań 
na 2017 rok. Także złożone są wnioski na dofinansowanie tej melioracji szczegółowej, która 
chce realizować spółka. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że gmina także jest członkiem 
spółki, że ma wiele melioracji szczegółowych, które poprzez Spółkę Wodną może realizować 
i byśmy chcieli żeby zwiększyć możliwości dofinansowania spółki także udzielać spółce 
dotacji. Ta uchwała przedstawia zasady regulamin udzielania spółkom wodnym dotacji, bo 
mogą występować też inne spółki wodne, które są zarejestrowane na terenie gminy, 
aczkolwiek wiemy, że na dzień dzisiejszy nie ma, ale wkrótce mogą się pojawić bo są ku 
temu sprzyjające warunki i jest chęć rolników, żeby takie spółki zakładać. Ta uchwała, co 
było już przedstawiane na komisji, przedstawia dokładne zasady udzielania, realizacji i 
rozliczania dotacji z gminy, którą spółka otrzyma. Załącznikiem także jest wniosek o 
przyznanie dotacji oraz rozliczenie finansowe i rzeczowe dotacji.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy 
Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania stanowi załącznik  nr 42 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym 
dotacji celowej z budżetu Gminy Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 
sposobu jej rozliczania:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu 
Gminy Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 
/Uchwała Nr XXXIII.298.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji 
celowej z budżetu Gminy Darłowo, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania 
stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił dziesięciominutową 
przerwę.  
 
Po przerwie w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum. 
 
 
 
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej                                          
w miejscowości Rusko, Gmina Darłowo.  Druk Nr 9/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Rusko, Gmina 
Darłowo stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że do gminy wpłynął wniosek w sprawie nadania ulicy 
tj. działki nr 232 nazwy jako ulica rumiankowa. Pan wójt powiedział, że pani sołtys chyba tu 
nie ma nic przeciwko temu, że to będzie ulica Rumiankowa. Pan wójt powiedział, że 
zastanawiali się jeszcze nad innymi roślinami, ale stwierdziliśmy, że Rumiankowa jest w 
porządku. Po uchwale oczywiście pójdą wnioski do mieszkańców. Pan wójt powiedział do 
pani sołtys, że tam są takie nazwy kwiatowe.  

Pani Ewa Dziemieszonek Sołtys Sołectwa Rusko odpowiedziałam, że tak.  
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Rusko, 
Gmina Darłowo stanowi załącznik  nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Rusko, 
Gmina Darłowo stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 
położonej w miejscowości Rusko, Gmina Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej                                          
w miejscowości Rusko, Gmina Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.299.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej 
w miejscowości Rusko, Gmina Darłowo stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                               
Druk Nr 10/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 48 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że druk numer 10 jest podobny do uchwał, które były 
podejmowane na poprzedniej sesji. Wtedy stowarzyszenie zostało wezwane do uzupełnienia 
braków formalnych, gdyż wówczas istniał tylko jeden podpis a powinny być dwa podpisy                        
i stowarzyszenie złożyło wezwanie do usunięcia naruszenia prawa z podpisami wymaganymi 
tak jak w KRS. Pan wójt powiedział, że pierwszy wniosek jest na uchwałę nr XXII/282/2005 
to jest nasz duży plan na cała gminę i uchwałę nr XXI/286/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 
26 listopada 2008 roku. Pan wójt powiedział, że tak jak rozmawialiśmy i na poprzednich 
sesjach jak i na komisjach tutaj stoi w przekonaniu, że ogólnie Stowarzyszenie nie wykazało 
interesu prawnego. Jest tylko ogólny ten interes prawny. W żaden sposób nie jest on tu 
dokładnie sprecyzowany.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 49 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 50 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że chciałby się odnieść do tego projektu uchwały, a 
także do następnych dwóch, które będą poddawane pod głosowanie. Pan radny Edmund 
Surdel powiedział, że będzie głosował przeciw podjęciu tej uchwały oraz dwóch następnych 
także. Dlaczego? Pan radny powiedział, że spróbuje to wyjaśnić. Pan radny powiedział, że 
zostały złożone wnioski przez Stowarzyszenie Na Rzecz Mieszkańców Gminy Darłowo oraz 
osoby fizyczne wezwania do usunięcia naruszenia prawa dotyczące uchwały nr 
XXII/282/2005 oraz uchwały XXI/286/2008, XXI/287/2008, XXI/288/2008. chodzi tu 
konkretnie o plan zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo z 2005 roku oraz 
zmiany miejscowych planów zagospodarowanie przestrzennego z 2008 roku pozwalające 
budować elektrownie wiatrowe wraz z infrastrukturą. Pan radny powiedział, że chce się 
odnieść do tych uchwał z 2008 roku. Przyjęto wtedy to jest w dniu 26 listopada sześć takich 
uchwał a mianowicie uchwały numer 285, 286, 287, 288, 289, 290. Sześć uchwał w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Jedna z tych uchwał to jest 
uchwała numer 289 dotycząca obrębu Stary Jarosław, Nowy Jarosław, częściowo Krupy, 
Słowino-Słowinko, została zaskarżona przez panią Grażynę Marcinkowską-Hryckiewicz do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie. Po rozpoznaniu sprawy sąd 
stwierdził nieważność zaskarżonej uchwały uzasadniając, że wszystkie akty prawne 
stanowiące podstawę opracowania uchwały numer 289 były wykonane wcześniej niż 15 
listopada 2008 roku. W dniu 3 października 2008 roku została uchwalona ustawa o 
udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. 2008 r., Nr 189, poz. 1227). 
Ustawa ta weszła w życie w dniu 15 listopada 2008 roku. Jest to zatem data wcześniejsza od 
daty podjęcia zaskarżonej uchwały. Zgodnie z tą ustawą art. 46 zachodzi obowiązek 
przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla przedmiotowej 
zmiany planu. Sąd stwierdził, że strategiczna ocena oddziaływania na środowisko nie została 
sporządzona a uchwałę o zmianie planu podjęto bez uwzględnienia tego stanu prawnego. Na 
tej podstawie Wojewódzki Sąd Administracyjny stwierdził jej nieważność. Gmina Darłowo 
wniosła od wyroku skargę kasacyjną zaskarżając wyrok w całości do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego. NSA oddalił skargę kasacyjną wyrokiem z dnia 10 maja 2011 roku. Pan 
radny Edmund Surdel powiedział, że w związku z powyższym uzasadnieniem biorąc pod 
uwagę, że pozostałe uchwały z 2008 roku były procesowane w ten sam sposób w tym samym 
dniu co uchwała numer 289 śmie twierdzić, że były sporządzone niezgodnie z prawem. Pan 
rady powiedział, że dlatego też nie zagłosuje za przyjęciem tej uchwały następnych dwóch 
ponieważ w jego ocenie byłoby to tak jakby głosował za usankcjonowaniem uchwały 
wadliwej prawnie. Poza tym uchwała numer 286 z 2008 roku obejmuje obręby, gdzie nie 
budowano jeszcze wiatraków. Oczywiście ustawa wiatrakowa nie pozwala budować bliżej 
zabudowań i form ochrony przyrody niż dziesięciokrotność lub więcej wysokości wiatraka, 
więc uchwała numer 286 przy obecny stanie prawnym może nie być zrealizowana, co nie 
znaczy, że prawo nie może się zmienić. Paradny powiedział, że byłoby więc uważa dobrze i 
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właściwie gest w kierunku mieszkańców częściowo obrębu Kopnica, Zakrzewo, Kowalewice 
i Krupy i innych, żeby tej wadliwej uchwały i w przyszłości pozostałych uchwał z 2008 roku 
dotyczących innych sołectw nie było w obiegu prawnym, a samorząd gminy udowodniłby 
tym gestem, że naprawdę nie chce budować więcej wiatraków na terenie Gminy Darłowo.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chociaż było to już 
poruszane na komisjach to panie radny pan wie dobrze, że był też inny wyrok do podobnej 
uchwały, który nie zarzucił tego samego błędu i nie została uchylona uchwała, więc nie 
koniecznie ten sam wyrok dotyczy się innych uchwał. Pan wójt powiedział, że ma pytanie bo 
jeżeli już teraz polemizujemy to na sesji: Co panu nie pasuje w tej uchwale z 2005 roku, 
której uchylenie może spowodować bardzo duże konsekwencje dla gminy? Co spowoduje, że 
uchwała, jeżeli zostanie uchylona z 2005 roku – plan na całą gminę – jakie to będzie miało 
korzyści dla Stowarzyszenia? Bo to mnie nie dziwi, że pan się usprawiedliwia, że nie będzie 
pan głosował, bo bym się zdziwił, że pan jako wiceprezes, który sam pisze pismo w sprawie 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa, że będzie głosował pozytywnie. Bardzo bym się 
zdziwił, a to mnie akurat nie dziwi.  
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że dlatego stwierdził, że po prostu należy taką 
opinię wydać z mojej strony do tej uchwały z 2008 roku.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że się o 2005 rok pyta.  
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że jeżeli chodzi o 2005 rok, to w tym planie są 
pewne zapisy – nie cały plan ale pewne zapisy – które mogą być niezgodne z prawem, a 
przykładem jest choćby to, że w tej chwili toczy się sprawa – zresztą w uzasadnieniu jest to 
napisane, że aktualnie po złożeniu skargi kasacyjnej Rady Gminy Darłowo przed Naczelnym 
Sądem Administracyjnym toczy się postępowanie ze skargi pani Bożeny Kożuchowskiej i to 
już może być przykład do tego, część tego planu z 2005 roku lub jego zapisy poszczególne 
może mieć wady. Pan radny powiedział, że w ten sposób to odbiera.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział panu radnemu, że jest wiele 
rzeczy, które mogą mieć wadę. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa tego, że po wielu latach 
coś się znajduje. Jest rzeczywiście sprawa w NSA odnośnie jednego punktu w planie. Jednego 
małego punktu w planie co nie znaczy, że cały plan musi by1 zaraz uchylony. Bo 
konsekwencją tego uchylenia w obecnym stanie prawnym, kiedy jest ustawa – bo jakby pan 
był na zebraniu z planistami organizowanym dla radnych to by pan wiedział, że ustawa o 
elektrowniach wiatrowych spowoduje wtedy, że mieszkańcy nawet nie będą mogli się 
budować jeżeli ten plan zostanie uchylony, na działkach, które są nieskonsumowane, czyli są 
budowlane niezabudowane na podstawie tego planu. Obowiązywałoby ich wtedy wydanie 
warunków zabudowy i nie mogliby się budować ludzie na tych terenach. Tylko mogliby w 
odległości dziesięciokrotnej od wiatraka.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że według niego 
to domniemanie to raczej nie powinno wyłączać z obiegu prawnego uchwał, które 
rzeczywiście funkcjonują.  
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że chciałby się odnieść do tego tematu. Pan radny 
zapytał czy te uchwały, które w 2008 roku  zostały uchwalone przez Radę gminy nie 
spowodowały tego, że część mieszkańców została pokrzywdzona bo nie mogła się 
wybudować na swoich działkach budowlanych? Pan radny powiedział, że wręcz planu te 
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spowodowały, że działki te zostały przekształcone z działek budowlanych czy siedlisk na 
działki rolnicze. Pan radny Edmund Surdel powiedział, że tutaj takich troszeczkę, kilka by się 
znalazło, że ci ludzie zostali pokrzywdzeni. Nikt się o nich nie martwił i nikt się ich nie pytał 
czy pan X czy pan Y będzie chciał się budować bo plan wszedł w życie w 2008 roku i 
spowodował, że siedliska i działki budowlane zostały po prostu ubezwłasnowolnione i na tych 
działkach ci ludzie nie mogli się budować. Czy to nie był pierwszy jakiś błąd prawny, który 
ubezwłasnowolnił część ludzi w gminie? A jest to taka spora grupa z tego co radny ma 
rozeznanie, więc uważa, że tu już był pierwszy błąd. Teraz sytuacja jest taka, że ta ustawa 
wiatrakowa spowodowała, że faktycznie przede wszystkim odsunęły się wiatraki od domostw 
i jakiś tam kompleksów związanych z przyrodą. Odsunęła się o dziesięciokrotność. I to jest 
mały sukces, że już nikt nam nie postawi wiatraka koło domu. Nie ulega wątpliwości, że 
gdzieś tam nie będzie można czegoś wybudować. Pan radny powiedział, że zdaje sobie z tego 
sprawę, ale czy właśnie wcześniej już nie było takiego właśnie poprzez te uchwały z 2008 
roku nie zostało spowodowane, że część ludzi nie jest ubezwłasnowolniona w ten sposób? A 
tera mówi się, że ta ustawa jest zła, bo nie pozwoli się rozwijać wioskom. Jak może się 
rozwijać wieś jak stoją te wiatraki 400 metrów od budynków albo nawet mniej? Jak mogą się 
te wioski rozwijać. Przykładem jest ten Nowy Jarosław w którym mieszkam i dobrze się stało 
bo przynajmniej z wszystkich wyliczanek wynika, że Nowy Jarosław będzie podlegał 
rekonwersji. Ale co ta rekonwersja da jak tam dalej te wiatraki tam stoją i będą przeszkadzać 
rozwojowi tej wsi? Pan radny powiedział, że uważa, że rozwój tutaj w dużej mierze będzie 
zatamowany. Nawet to, że ta rekonwersja gdzieś tam obejmie Nowy Jarosław i jakieś pójdą 
projekty na to, żeby te wioskę podciągnąć do góry nazwijmy to tak kolokwialnie. Tak to 
wygląda, więc takie jest moje zdanie i myślę, że to chyba tyle.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli pan stwierdza, że 
kiedyś ludzie zostali skrzywdzeni, to czy pan uważa, że teraz powinni jeszcze raz 
skrzywdzeni i mieli się budować w dziesięciokrotności od wiatraka?  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że tego nie da się słuchać tych manipulacji.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że się pani Grażyny nie pyta. 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że będzie się pani 
mogła wypowiadać w wolnych wnioskach.  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pani Grażyna jest bardzo 
grzeczną osobą, nie obraża nikogo. Mieliśmy okazję jako radni i tutaj jako wójt zostaliśmy 
zaproszeni na spotkanie ze stowarzyszeniem, gdzie wypowiadał się inwestor z Nowego 
Jarosławia, który rzekomo nie może budować gospodarstw. Ten rzekomy inwestor ma ziemię 
rolną i nigdy nie nabył ziemi budowlanej. Posprzedawał to innym mieszkańcom na 
współwłasność. Pan wójt powiedział, że podejrzewa, że teraz wymagają od niego jakiś innych 
zobowiązań. Jeżeli mówimy o takich rzeczach no to Nowy Jarosław się rozwija. Dzisiaj 
mamy uchwałę o sprzedaży działki budowlanej przez Gminę w Nowym Jarosławiu i w 
niczym nie przeszkadza to, że stoi w oddali wiatrak.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że z tego, co tutaj usłyszał w tej dyskusji między 
panem wójtem a panem radnym Edmundem Surdelem wynika z tego, że w uchwałach 
dotyczących wezwania do usunięcia naruszenia prawa liczy się to, że konsekwencją tego 
mogą być duże problemy dla gminy jeżeli takie wezwania do usunięcia rada przyjmie. Pan 
radny zapytał: Tak? Dobrze zrozumiałem? Jeżeli przyjęlibyśmy takie wezwania do usunięcia 
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naruszenia prawa bez względu czy takie naruszenie było czy nie było to podstawowym 
argumentem tutaj pana wójta jest to, że będą duże konsekwencje?  
 
Pan Radosław Gałażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że mogą być.  
 
Pan radny Michał Górski podziękował.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
 
Pan radny Piotr Szewczykowski powiedział, że ma takie pytanie do radnego Edmunda 
Sardela. Czy ten rozwój miejscowości nie powstał dlatego, że sami rodzice dzieciom 
zgotowali taki los, że posprzedawali te działki? Kto to sprzedał te działki? Mam pytanie takie. 
A teraz pretensja do wszystkich jest a największa do Urzędu Gminy. Kasa wzięta. Dzieci by 
się chciały teraz budować i nie można to się protestuje bo to najlepszy sposób jest. Mówca 
powiedział, że uważa, że tak ni powinno być. Mówca powiedział, że też protestował żeby w 
większej odległości te wiatraki stały. Nie, bo to Stowarzyszenie chce rozbiórek tych 
wiatraków, żeby były całkowicie rozebrane. Pan Piotr Szewczykowski powiedział, że uważa, 
że samo właściciele, nikt nie ma pretensji i Stowarzyszenie nie ma pretensji do tych co 
sprzedali działki.  
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że po pierwsze to, że ktoś może sprzedać działkę i 
chce sprzedać działkę to jest jego prawo. Ale to, że na tej działce powstaje budowla 
jakakolwiek to już nie jest tak do końca bo musi gmina się zatroszczyć o to, żeby ona tam 
powstała zgodnie z planem i na zasadach prawa i to już jest odrębny temat. To, że ludzie 
sprzedają działki, to mają prawo sprzedawać komu chcą. Ale to co na tej działce powstaje to 
już ma obowiązek kontrolować i badać zgodnie z prawem gmina czy też samorząd gminy. 
Chyba, że są jeszcze jakieś przepisy bo może się mylę.  
 
Pan radny Piotr Szewczykowski powiedział, że wszystko się zgadza. Gmina odpowiada. 
Tylko ci pastwo jeszcze nie sprzedali wszystkich działek i teraz chcieli by dalej sprzedać ale 
nie mogą i tu jest problem. Tu jest problem. Dalej chcą sprzedać ale nie mogą bo są 
blokowani i dalej szukają dziury w całym.,  
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że sprzedawanie działek wynika z ustawy o 
sprzedaży nieruchomości rolnych. To jest jakby inny temat.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? 
 
Nikt głosu więcej w dyskusji nie zabrał.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
1 głosie przeciw i  
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1 głosie wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXIII.300.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
(Radny Michał Górski wyszedł z sali obrad) 
 
 
 
Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                             
Druk Nr 11/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tu jest bardzo podobne uzasadnienie, więc nie 
będzie już tego uzasadnienie przytaczał. Pan wójt przeczytał paragraf pierwszy, który brzmi, 
że nie uwzględnia się wniesionego w dniu 6 lutego 2017 roku przez Stowarzyszenie Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo wezwania do usunięcia naruszeń prawa wynikających z 
uchwały nr XXII/282/2005 oraz uchwały nr XXI/287/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 
listopada 2008 roku.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 53 do 
niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 54 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  



Strona 28 z 38 
 

/Uchwała Nr XXXIII.301.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 12/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 56 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz drobną autopoprawką. Pan wójt powiedział, że uzasadnienie jest takie 
same, tylko z autopoprawką. Paragraf pierwszy w brzmieniu, że nie uwzględni Asię 
wniesionego w dniu 6 lutego 2017 roku przez Stowarzyszenie Na Rzecz Mieszkańców Gminy 
Darłowo wezwania do usunięcia naruszeń prawa wynikających z uchwał nr XXII/282/2005 i 
uchwały nr XXI/288/2008 rady Gminy Darłowo. Pan wójt prosił radnych o skorygowanie 
także w uzasadnieniu, że w dniu 6 lutego 2017 roku wpłynął wniosek.  

(Radny Michał Górski wrócił na salę obrad) 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 57 do 
niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 58 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
1 głosie przeciw i  
1 głosie wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXIII.302.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 
roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 60 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że chodzi o działkę numer 157/1 w obrębie Stary 
Jarosław. Dziaka jest w części budowlana a w części rolna, także proponuje tu dokonać 
podziału i część budowlaną wystawić na przetarg w formie nieograniczonej, gdzie zwiększa 
się liczba odbiorców, więc cena osiągnięta w przetargu może być większa. Działka jest 
budowlana i znajduje się w Starym Jarosławiu.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 
2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 61 
do niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 
kwietnia 2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik  nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały nr VIII.61.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr VIII.61.2015 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.303.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.61.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 
Powiatu Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
Druk Nr 14/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu Sławieńskiego 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że sytuacja jest bardzo skomplikowana i 
wyjaśnialiśmy ją na komisjach, bo też pani sołtys apelowała i w jakiś sposób zaznaczyła, żeby 
się zastanowić, czy nie oddawać w tym momencie, aczkolwiek dyskutowaliśmy z panem 
radnym i z komisjami o tym, że żadne niebezpieczeństwa nie wynikają z tej darowizny, bo 
jeżeli będziemy chwili inwestować w chodnik to myśli, że z powiatem nie będzie problemu 
żeby tę inwestycje wykonać. Chodzi o sytuację, która ciągnie się już wiele lat bo w 
miejscowości Cisowo droga, która jest w użytkowaniu przez powiat, czyli droga asfaltowa tak 
naprawdę jest własnością gminy a droga przy kościele szutrowa jest powiatowa. Więc 
dokonano w pewnym odcinku zamiany i został ten ostatni odcinek działki 293. ponieważ trwa 
to już naprawdę znaczny czas prosiłbym radnych o przegłosowanie a panią Sołtys 
zapewniam, że na pewno jakiś negatywnych konsekwencji z tego nie będzie. Tu będziemy się 
starać, żeby nawet z posiadania tego fragmentu nie mieć problemów. Wiemy jakie drogi 
powiatowe już są, jakie są infrastrukturalnie, że są problemy z ich utrzymaniem, więc chcemy 
ten stan prawny w jakiś sposób po prostu uregulować.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu 
Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego 
protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu 
Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik  nr 66 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
darowizny na rzecz Powiatu Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  



Strona 31 z 38 
 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 
Powiatu Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.304.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
darowizny na rzecz Powiatu Sławieńskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. Druk Nr 
15/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 
roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo 
na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że tak jak już wcześniej wspomniał, jedna uchwała 
została zaskarżona przez organ nadzoru i chodzi o wieloletni program gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. sugestie urzędu 
wojewódzkiego wprowadziliśmy do tego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem. Zrobiliśmy rozdziały lub pewne zapisy, które mieliśmy, bo były w tym planie, ale 
ujęliśmy je w formie tabelarycznej. Także dodaliśmy rozdział odnośnie modernizacji i kwot, 
które na te modernizacje zasobu mieszkaniowego powinny być przeznaczone. Także nowy tu 
przedstawiamy radnym program gospodarki mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 
2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo z dnia 15 
lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik  nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 
Rady Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. 
/Uchwała Nr XXXIII.305.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI.272.2017 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 15 lutego 2017 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. Druk Nr 16/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 
i pożyczek stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że w uchwale budżetowej zaznaczyliśmy, że na spłatę 
kredytu będziemy zobowiązani posilić się kredytem. Żeby nie czekać tak jak do końca 
zeszłego roku na cała procedurę bo to musi być procedura przetargowa, postanowiliśmy już 
uchwałę przedstawić, żeby rozpocząć prace, żeby uzyskać ten kredyt. Na dzień dzisiejszy 
sytuacja finansowa gminy – chociaż to wynika z przedstawionej dzisiaj kondycji finansowej – 
nie jest zła, aczkolwiek no musimy realizować budżet i będzie wynikało, że płatności w 
późniejszym terminie będą nas zobowiązywały jakby do zaciągnięcia tego kredytu. Chociaż 
to jest kredyt na spłatę zadłużenia, bo zadłużenie spłacamy ze środków własnych.  

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych 
kredytów i pożyczek stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. 
/Uchwała Nr XXXIII.306.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie stanowi załącznik nr 74 do niniejszego 
protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 25.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok.                           
Druk Nr 17/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok stanowi załącznik nr 75 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że zmiany w budżecie powtarzamy dosyć często co 
wynika z takiej sytuacji, która nie daje nam tak trwale ten budżet realizować. Musimy pewne 
tu poprawki wynikające z tego, że pewne środki uzyskujemy, pewne środki musimy 
wydatkować i realizować.  

Zwiększamy dochody Gminy Darłowo o kwotę 571 000,00 zł z tytułu: 
1. zwrotu podatku VAT za lata ubiegłe (2012 rok) 306 000,00 zł; 
2. odpłatności za przebywanie w Dziennym Domu „Senior –Wigor” 35 00,00 zł; 
3. Dochodów rożnych 110 000,00 zł; 
4. Wycinki drzew (Jednostka Wojskowa) 120 000,00 zł. 
 
Zwiększamy wydatki Gminy Darłowo o kwotę 571 000,00 zł z tytułu: 

1. przebudowy drogi gminnej w miejscowości Krupy, zwiększamy o kwotę 46 000,00 zł. 
Jesteśmy po przetargu. Realizujemy tę inwestycje w ramach programu „Schetyówek”. 

2. na remonty dróg gminnych przeznaczamy 120 000,00 zł.  
3. na operat uzdrowiskowy uzdrowiska Dąbki przeznaczamy 100 000,00 zł.  
4. na remonty budynków zasobu gminnego przeznaczamy 90 000,00 zł 
5. dochodów różnych 10 000,00 zł 
6. budowę wiaty przy budynku Senior-Wigor w Wiekowie przeznaczamy 35 000,00 zł, 

czyli te środki, które otrzymujemy z Seniora-Wigora wracają ponownie. 
7. dochodów różnych 100 000,00 zł.  
8. budowę świetlicy w Rusku 40 000,00 zł 
9. zagospodarowanie terenu rekreacyjnego to jest działki numer 139 i 140 w obrębie 

Kopań 10 000,00 zł 
10. modernizację boiska sportowego miejscowości Języczki 20 000,00 zł. 

Dokonujemy przeniesienia wydatków: 
1. chodzi tu miedzy innymi o środki sołeckie.  
2. Także zmieniamy zapisy odnośnie dotacji dla miasta Darłowo na ulicę Dąbrowskiego 

160 000,00 zł. Korygujemy ten zapis w budżecie.  
3. w związku z montażem urządzeń do ochrony budynku Dzienny Dom Senior-Wigor 

dokonuje się przeniesienia wydatków bieżących na inwestycyjne w kwocie 4 428,00 
zł.  

 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok stanowi załącznik nr 76 do 
niniejszego protokołu/  
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Michał Górski zapytał pana wójta o zapis w punkcie drugim, gdzie jest 
zwiększenie wydatków na remonty dróg gminnych 120 000,00 zł.  Pan radny powiedział, ze 
rozumie, że w to wchodzi zakup i ułożenie płyt. Tak? 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że ogólnie na remonty dróg 
gminnych, czyli na zakup i ułożenie płyt, zakup kruszywa, usługi, które tam będą 
wykonywane.   
 
Pan radny Michał Górski podziękował za odpowiedź.  
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2017 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok. 
/Uchwała Nr XXXIII.307.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2017 rok 
stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 26.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. Druk Nr 18/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała była prezentowana na komisjach rady 
gminy. Chodzi o strefę A Uzdrowiska Dąbki o plan zagospodarowania. Do tego obliguje nas 
ustawa. Ustawa uzdrowiskowa narzuca pewne wymogi dotyczące stref określonych 
uzdrowiska i w tym momencie przedstawiamy plan na strefę A uzdrowiska Dąbki. Mają być 
realizowane nowe inwestycje, o których powie za chwileczkę, bo i zarówno Gmina jak i 
przedsiębiorcy szykują się do tych nowych inwestycji między innymi na podstawie tego 
nowego planu. Gmina złożyła dwa potężne wnioski o dofinansowanie ulicy Dąbkowickiej z 
przejściem na plażę. To był jeden wniosek. Drugi wniosek na nadbrzeże jeziora Bukowo. Pan 
wójt powiedział, że ma nadzieję, że te wnioski będą realizowane. Koszt całkowity jest dosyć 
duży i wójt nie ukrywa, że pewne niepokoje też są nad nim, bo koszt całkowity wynosi 
11 000 000,00 zł przy dofinansowaniu 55 %. Pan wójt powiedział, że ma nadzieje, że to 
udźwigniemy i pozytywnie to uzdrowisko się zmieni. Pan wójt powiedział, ze także tutaj są 
na Sali przedsiębiorcy zainteresowani bo chcą się rozbudowywać. Chcą tu inwestycje swoje 
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w zakresie usług turystyki uzdrowiskowej realizować bo tu tylko takie mogą być w strefie A 
uzdrowiska Dąbki, bo nie może być mieszkaniówki. Są tu przedstawiciele Ośrodka Interferie, 
którzy mają w planach inwestycje za około 40 000 000,00 zł. Pan wójt powiedział, że myśli, 
że ta inwestycja pozytywnie wpłynie na wizerunek Uzdrowiska Dąbki i zapewni bardzo dużo 
miejsc pracy. Wracając do planu zagospodarowania przestrzennego pan wójt powiedział, że 
radni zapoznali się z tym planem, który dostali na płytach, część planu jest dostępna. Pan wójt 
prosił, żeby przegłosować pozytywnie ten plan i powiedział, że w tym momencie jeżeli będzie 
pozytywne rozstrzygnięcie wojewody, to wtedy jakby jedna przyczyna uchylenia uzdrowiska 
będzie już za sobą, bo obligatoryjnym wymogiem uzdrowisk jest określenie planu miedzy 
innymi na strefę A.  

 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo stanowi załącznik  nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Michał Górski Wiceprzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.308.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie stanowi załącznik nr 82 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 27.  
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
przez Gminę Darłowo. Druk Nr 19/2017XXXIII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Darłowo  
stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że wpłynął wniosek w którym osoby fizyczne chcą 
oddać na rzecz gminy działkę 30/9 i 30/11. są to malutkie działki przy drodze gminnej, które 
podczas inwestycji wiatraków zostały uzupełnione kruszywem i stanowią część drogi, z której 
dzisiaj mieszkańcy i rolnicy korzystają i te osoby fizyczne jakby chcą oddać na rzecz gminy 
nieodpłatnie ten zakręt drogi żeby polepszyć warunki całej infrastruktury drogowej.  

 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 
Darłowo  stanowi załącznik  nr 84 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości przez Gminę Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
przez Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXIII.309.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

TABELA GŁOSOWANIA IMIENNEGO RADNYCH GMINY DARŁOWO  
w dniu 27 marca 2017 roku na XXXIII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 
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1. Dariusz Bańczewski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
2. Waldemar Bonk Z Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
3. Robert Ciszek  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
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4. Sławomir Dobrzański Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
5. Mirosław Gałuszkiewicz P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
6. Michał Górski  Z Z Z Z Z Z Z Z Z W (-) W Z Z Z Z Z Z Z 
7. Grzegorz Hejno  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
8. Henryk Ignatowicz P Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
9. Wiesław Moskwa Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
10. Henryk Noworolnik (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
11. Justyna Osses Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
12. Łukasz Robak  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
13 Edmund Surdel Z Z Z Z Z Z Z Z Z P P P Z Z Z Z Z Z Z 
14. Piotr Szewczykowski Z Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
15. Antoni Szynkowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
Za                                         (Z) 12 14 14 14 14 14 11 14 14 12 12 12 14 14 14 14 14 14 14 
Przeciw                                (P) 2 0 0 0 0 0 0 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 0 
Wstrzymujący się                (W) 0 0 0 0 0 0 3 0 0 1 0 1 0 0 0 0 0 0 0 
Nieobecny                            (-) 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 2 1 1 1 1 1 1 1 1 

 
 
Ad. 28.  
Wolne wnioski i zapytania. 
 
Pan Przewodniczący Grzegorz Hejno zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 
Nikt głosu nie zabrał w tym punkcie.  
 
Na tym punkt zakończono.  

 
 
 
 
Ad. 29.  
Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXXIII sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady                         o godzinie 1358 w dniu 27 marca 2017 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

 
Obradom przewodniczył: 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

 
Grzegorz Hejno 

 
 
 
 
Sekretarz obrad:  
Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Michał Górski 
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Protokół sporządziła: 
 
Iwona Kowalska 
 
 
 


